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Økonomiplan 2016-2019  

 

Vedlegg: 

Økonomiplan 2016 (3)Søknad om drifts- og investeringsmidler for 2016Uttale utdanningsforbundet i 

Lindås 1.12.2015budsjettforlik-pa-stortinget---notatForslag til budsjett for kontrollutvalet 2016 

dat.08.12.2015 

 
Rådmannen gjer følgjande framlegg til vedtak: 

Investeringsbudsjettet for 2016 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne  
prosjekt i tillegg til nokre mindre nye prosjekt og rammer. Ut frå framdriftsplanen tar 
Lindås kommune ikkje opp nye lån på generelle investeringar i 2016. Lindås kommune 
tek opp lån på 57 500 000 kr på sjølvkostområdet (vann og avløp). Lånet har 30 
årsnedbetalingstid. 

Økonomiplan for 2016-2019 og årsbudsjett for 2016 blir vedteke. Årsbudsjettet for 2016 
blir vedteke på sum netto driftsrammer for dei seks tenesteområda, jf. eigen tabell. 

Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt budsjettert 
innsparing til tenesteområda.  

I medhald av eigedomsskattelova, §§ 2 og 3 bokstav c), skal det for skatteåret 2015 
skrivast ut eigedomsskatt på verk og bruk. Eigedomsskattesatsen er 7 promille (jf. esktl. 
§11). Eigedomsskatten skal betalast i to terminar. Ved taksering og utskriving av 
eigedomsskatt bruker kommunen vedtekter for taksering av eigedomsskatt gjeldande frå 
1.1.2013. 

Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak og nedsetting-
/ettergjeving. 

Kompensasjonen for meirverdiavgift vedrørande Lindås kyrkjelege fellesråd sine 



investeringar, skal refunderast til Lindås kommune. 

Det vert gjeve ei ramme på 950 000 kr til kontrollutvalet. 

Det skal overførast 200 000 kr frå generelt disposisjonsfond til næringsfond. 

Det vert gjeve eit driftstilskot til Lindås kyrkjelege fellesråd på 10 700 000 kr. 

Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre. 

Godtgjersle til ordførar blir sett til kr 1 062 590 kr og til varaordførar kr 425 040 for 2016.  

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne - 029/15 
 

RMNF - behandling: 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har ingen merknader til økonomiplanen. 

Samrøystes vedteke. 

 

RMNF - vedtak: 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har ingen merknader til økonomiplanen. 

 

Administrasjonsutvalet - 023/15 
ADM - behandling: 
Budsjett og økonomiplan vart teke til  orientering. Samrøystes. 

 

ADM - vedtak: 
Budsjett og økonomiplan vart teke til  orientering.  

 

 

Formannskapet - 089/15 
FO - behandling: 
Uttale frå råd for menneske med nedsett funksjonsevne, eldrerådet, AMU og 
administrasjonsutvalet og uttale frå utdanningsforbundet i Lindås vart utdelt i møtet. 

Nytt pkt 12 i rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Tilskuddssatser til private barnehagar vert for 2016 som følgjer: små born 177 680 kr. og 
store born 84 384 kr. 

 
Framlegg B.Vatnøy FRP: 
BUDSJETT 2016 - 2019 LINDÅS FRP 
Budsjettet til Lindås FrP baserer seg på rådmann sitt budsjett, med følgjande endringar som 



vi ønskjer å gjennomføre. Lindås kommune har mange gode tenester, og spenneande og 
viktige investeringar.  
Lindås FrP viser i dette budsjettet til vedtatt planer innanfor skule og helse som vi ønskjer å 
gjennomføre. Innanfor skule er det spesielt med tanke på rådmannen sitt forslag til å vente 
med bygging av Eikanger til slutten av perioden vi ønsker å framskynde. Lindås FrP holder 
på sine tidligere planer om å bygge ein ny Eikanger skule for krinsane Kløve og Eikanger 
med mål om ferdigstilling i 2019.   
Lindås FrP gjekk på val for å gjennomføre ein god helse og skulepolitikk i heile kommunen, 
utan å påføre innbyggarane våre nye skatter og avgifter.  
Det er viktig at Lindås kommune er ein JA kommune, det betyr at det skal være lett søke og 
lett å bygge i kommunen vår. Dette er viktig slik at vi får fleire skatte inntekter til kommunen i 
form av nye innbyggarar, samt at næringslivet vårt trenger arbeid og gode rammevilkår. 
Fremskrittspartiet har tidligere vist til hvordan man kan få dei gode tjenestene man har i dag 
for en billegare penge gjennom konkurranseutsetting, der vi baserer våre tall på NHO 
Service sin rapport om Lindås kommune for 2013. Dette vil vi i år ikkje ligge inn, da vi støtter 
oppunder rådmannen sin plan frem til 2019. Men dersom rådmannen ikkje kommer i mål 
med dette, så vil konkurranseutsetting fremdeles ligge som et verktøy. 
Lindås FrP ønsker gradvis å redusere eiendomsskatten fra 2018 ned til 6 promille.  
 
Endringar på Investeringar 
Lindås FrP ønsker i tillegg til endringane som føljer her, bygge hall og basseng i tilknytning til 
Alversund Skule, vi ønsker at Knarvik Barneskule får ein gymsal med fullskala håndballbane. 
Men desse tinga vil bli drøfta seinare i prosjektet, og når idrettsplanen er klar. Vi ønsker også 
å videreutvikle Knarvik Stadion med ei ny 11 bane i kunstgress, tilknytt nye Knarvik 
Barneskule. 

1. Ny Eikanger skule – Starte planlegging i 2017 –bevilling 5. millioner, 
ferdigstilling i 2019 
 

1. Auke i veimidler – veier som trenger fast dekke holde på 18 millioner i året på 
rammen vei. Dette vil resultata i ca 15 km meir med asflat i perioden. 
 

DRIFT 
FrP støtter opp under prosjektet Lindås 2019, her skal kommunen omstilles og gjennomføre 
nye rutiner for drift med LEAN metodikk, og med nye prosjektstyringsverktøy for 
gjennomføring. 

A. Økt støtte til ungdomsrådet i tråd med FrP sitt forslag om ungdomsmillionen årlig 
bevilgning på kr 250.000,- i året over 4 år. 

B. Lindås FrP ønsker gradvis å redusere eiendomsskatten fra 2018 ned til 6 promille.  
 Bestillingar til Rådmannen 

1. Barnehager tema. Hvordan vil rådmannen sikre det fleksibel barnehage 
opptaket. 
Barnehage dekning i kommunen, Finnes det alternativer til kommunal bygging ? 
Slik at vi kan veie disse opp mot hverandre. 

1. Lærlinger i kommunen er det behov for å evaluerer lærligeplanen ? 
 

1. Vil man vurdere dei nye rutinene for vedlikehold av offentlige bygg, også når det 
gjelder kyrkjene våre påsamme linje som kommunalt. 
 

1. Bestillings sak:  - Forskutering av fv 402 og fv 404, vi har/får tilbake ein del 
tidligere forskuteringsprosjekter. Vi ønsker at dette blir brukt mellom anna til å 
fåavtaler om forskutteringpåfv402 og fv404, inklusiv Kvamsbrekka og samt 
forpliktelseneved bygging av nye Seim Skule. Dette inkludere også sikring av 
Kleivane påSeim. 
 

1. Status for Ungdomsrådet, vi ønsker at ungdommen skal være aktive og ha 



midler til å jobbe godt dei neste åra. Spesielt frem mot ein ny og større 
kommune. FrP ønsker å styrke dette arbeidet, og ber rådmannen komme tilbake 
med sak om egen ungdomsplan 2019, som sier noe om aktiviteter med 
nabokommuner, og midler til å satse videre pådei gode aktivitetane dei driv med 
i dag. 
 

1. 50 nye leiligheter med heildøgns omsorg, starte prosjekt om vurdering av 
plasseringer, gjerne delt på fleire lokasjoner. Type Ostertun i fleire bygder. 
Løyve 1million til planlegging, samt søke tilskot til bygging fråstaten. 
 

1. Ny 11 er bane Knarvik Stadion, opp mot Knarvik Barneskule. Som del av 
uteområdet til Knarvik barneskule og som viktig kapasitetsauke for frivillig 
aktivitet påettmiddag. 10 millioner. 
 

1. Fleirbrukshall Alversund skal byggast innanfor ei ramme på 60 millioner, det må 
lages ei sak med framdrift, finansieringsløsning, gjennomføring alternativ m.m 

 
 
Framlegg frå K.Vågstøl-H: 
Lindås Høgre sitt framlegg til Økonomiplan for Lindås Kommune 2016-2019 
Lindås Høgre har teke utgangspunkt i Rådmannen sitt budsjett både når det gjeld drift og 
investeringar i økonomiplanen for 2016-2019.  

Lindås Høgre ynskjer å skape eit økonomisk handlingsrom til å investere i strategisk 
prioriterte prosjekt som Knarvik Barneskule, Alversund Barneskule m/fleirbrukshall, Eikanger 
skule og Symjehall/Terapibasseng i Knarvik. Deler av næringslivet opplever nedgangstider 
og eit prioritert område for Lindås Høgre er derfor reduksjon i eigedomsskatten.  I tillegg til 
næringsutvikling er det viktig å prioritere bu- og samfunnsutvikling.  

For å nå desse måla så må driftskostnadane reduserast, me må også vidareføra dei 
strukturelle og organisatoriske prosessane som er starta, jfr Lindås 2019. I tillegg vil Lindås 
Høgre vurdere å konkurranseutsette deler av drifta som til dømes reinhald, sentralkjøkken, 
vedlikehald på veg og bygningsmasse, jfr tidlegare forslag i Lindås 2019.  

Lindås Høgre er samd med Rådmannen i å prioritere strategiske utviklingsområder som 
utbygging av grunnleggjande infrastruktur, som mobil, breiband, vatn, vegar og ikkje minst 
nye næringsareal. Me ynskjer også byutvikling i Knarvik og tilrettelegging av næringsutvikling 
i heile kommunen. Å satse på ei effektiv drift og verdibevarande vedlikehald er også viktig. 
Vidareutvikling av omsorgsteknologi og kvardagsrehabilitering, folkehelse, førebygging og 
trafikksikring vert også prioritert i tillegg til kommunesamanslåing og helsehuset i Knarvik.  

Lindås Høgre er samd i Rådmannen sine innsparingstiltak for tenesteområda i 
økonomiplanen for 2016-2019, som også er ein føresetnad for å skape handlingsrom for den 
ønska utviklinga av kommunen vår.  Me er i tillegg samde i satsingsområda som ny 
innkjøpsfunksjon (tenesteområda administrativ styring og støttefunksjonar), ny 
barnevernsstilling (tenesteområde oppvekst), to stillingar (halvårseffekt) innan førebyggjande 
(tenesteområde oppvekst), prosjekt omsorgsteknologi og kvardagsrehabilitering 
(tenesteområdet pleie og omsorg), dagsenter demente, verdibevarande vedlikehald veg og 
eigedom (tenesteområdet samfunnsutvikling og kommunalteknikk) og ny stilling  på 
planavdelinga (tenesteområdet samfunnsutvikling og kommunalteknikk). Vidare næringssjef i 
100% stilling (tenesteområdet samfunnsutvikling og kommunalteknikk) og driftsutgifter til nytt 
naudnett (tenesteområde samfunnsutvikling og kommunalteknikk).  

Lindås Høgre vil med utgangspunkt i Rådmannen sin økonomiplan i tillegg gjere 
følgjande endringar for driftsutgifter 2016:  

Drift, tenesteområda:  
Forslag 1. Politisk styring (tenesteområdet 1), reduksjon med 130.000. Reduksjon av 



varaordførar med 10% og mobilutgifter til folkevalde. ( 106.263 red varaord og 23.737 i 
mobilutgifter til folkevalde).  

Forslag 2. Administrativ styring og støttefunksjonar (tenesteområdet 2), reduksjon  med 
800.000 i ramma.  

Forslag 3. Pleie og omsorg (tenesteområdet 4), reduksjon med 4,8 millionar fordelt på 
stab pleie og omsorg, og sjukeheimtenester som eit resultat av innsparing mhp 
omsorgsteknologi.  

Forslag 4. Helse og sosial (tenesteområdet 5), reduksjon sosiale tenester med 500.000. 

Forslag 5. Samfunnsutvikling og kommunalteknikk, (tenesteområdet 6)  auke til 
Knarvikmila med 100.000.  

Forslag 6. Samfunnsutvikling og kommunalteknikk (tenesteområdet 6),auke med 7 
lærlingar, 350.00 

Forslag 7. Samfunnsutvikling og kommunalteknikk, tenesteområde 6.  
Frå 2017 konkurranseutsetting av reinhald, sentralkjøkken, vedlikehald på veg og 
bygningsmasse, samla reduksjon med 5 millionar, vidareførast i 2018 og 2019.  

Forslag 8.Auke 60.000 i prosjektmidlar til Frivillighetsentralen, frivillig arbeid knytta til PLOM 
og Skule 

Forslag 9.Reduksjon vedk innkjøpsavtalar med 2%, kr 2 millionar i 2017,2018,2019. 

Forslag 10. Auke 100.000, Bygdebok for Alversund Sokn, i tillegg søknad frå fondsmidlar og 
legat.  

Forslag 11.Frå 2016 vert eigedomskatten redusert med 0,5 promille, halvårseffekt 5,7 
millionar i 2016, og heilårseffekt i 2017/2018/2019 med 11,4 millionar. 

Forslag 12:Auke i skatteinngang frå 2017 med 6 millionar, vert vidareført i 2017/2018/2019. 

Forslag 13: Auke i renter/avdrag frå 2017  vedr. symjehall / terapibasseng, 244.000 i 2017, 
1.772.000 i 2018 og 3.608.000 i 2019. 

INVESTRINGAR FOR 2016:  
Rådmannen sitt framlegg med følgjande endringar:  

Forslag 14:  Investering av administrasjonsbygg med 3,6 millionar vert ikkje realisert. (post 1 
i investeringsbudsjett) 

Forslag 15:Idrett, anlegg og anleggsutstyr vert redusert med 600.000, (post 17 i 
investeringsbudsjett). 

Forslag 16:500.000 til oppstart/prosjektmidlar symjehall/terapibasseng. 

Forslag 17: 250.000 til oppstart/prosjektmidlar til Kolås Barnehage,  

Forslag 18:Motiview sykler 200.000. 

Forslag 19: 2 millionar til rehabilitering idrettsbana på Ostereidet.  

Forslag 20: 250.000 til musikkbinge. 

Framlegget fekk 2 røyster (B.Vatnøy-Frp og N.Øvreås-Frp)og fall 
 

Lindås Høgre sitt framlegg til vedtak (som rådmann) i tillegg til forslag 1-20 ovanfor:  

1. Investeringsbudsjettet for 2016 er basert på forventa framdrift på tidlegare 
vedtekne prosjekt i tillegg til nokre mindre nye prosjekt og rammer. Ut frå 
framdriftsplanen tar Lindås kommune ikkje opp nye lån pågenerelle 
investeringar i 2016. Lindås kommune tek opp lån på57 500 000 kr på 
sjølvkostområdet (vann og avløp). Lånet har 30 års nedbetalingstid.  



2. Økonomiplan for 2016-2019 og årsbudsjettet for 2016 vert vedteken. 
Årsbudsjettet for 2016 blir vedteke påsum netto driftsrammer for dei seks 
tenesteområda, jfr eigen tabell.  

3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt 
budsjettert innsparing i tenesteområda. 

4. I medhald av eigedomsskattelova, §§ 2 og 3 bokstav c), skal det for skatteåret  
2016 skrivastut eigedomsskatt på verk og bruk. Eigedomsskattesatsen er på 6,5 
promille. Eigedomsskatten skal betalast i to terminar. Ved taksering og 
utskriving av eigedomsskatten bruker kommunen vedtekter for taksering av 
eigedomsskatt gjeldande for 01.01.2013.  

5. Formannskapet får fullmakt til å avgjere einskildsaker om skattefritak og 
nedsetting-/ettergjeving.  

6. Kompensasjonen for meirverdiavgift vedrørande Lindås kyrkjelege fellesråd sine 
investeringar, skal refunderst Lindås kommune.  

7. Det skal gjevast ei ramme på950.000 til kontrollutvalget. 
8. Det skal overførast 200 000 kr frå generelt disposisjonsfond til næringsfond 
9. Det vert gjeven eit driftstilskot til Lindås Kyrkjelege Fellesråd på 10 700.  
10. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtakom 

kommunalt skatteøre.  
11. Godtgjersle til ordførar vert sett til kr 1 062 590 kr og varaordførar 318 777 kr for 

2016.  
 
Prioriteringane til Lindås Høgre kjem fram i følgjande tabell for endringar: 

 
 
 
Med desse prioriteringane vert skjema 1A, 1B og oversyn investeringar slik: 



 
 

 
 
 



 
 

 
 



 
 

Framlegget fekk 1 røyst (K.Vågstøl-H) og fall. 

 
Fellesframlegg for Kfr, Ap, Sp og V 

Med utgangspunkt i rådmannens framlegg til budsjett og økonomiplan 2016 – 2019 gjer Krf, 
Ap , Sp og V framlegg om følgjande endringar: 

 
 

Det er i budsjettforliket lagt opp til styrking av tidleg innsats 1 – 4. klasse. Dette vil utgjere om 
lag 1 mill. kr for Lindås kommune. Rammeoverføringa vert redusert tilsvarande, og det vert 
løyvd 300 000 kr i skuleåret 2016/2017 slik at som auka ramme inkludert øyremerking utgjer 
5 årsverk. Sjå vedtakspunkt. 

Dette gjev oppdatert skjema 1B slik: 



 
 

 

Skjema 1A vert som følgjer av dette: 

 
 

Investeringsbudsjettet vert som rådmannen sitt. 

 

Vedtakspunkt som kjem i tillegg til rådmannen sine: 

13. Tidleg innsats 1- 4. klasse: Det vert løyvd netto auke 300 000 kr slik at endring i 
øyremerka midlar som følgje av budsjettforliket i Stortinget og auka ramme oppvekst utgjer til 
saman 5 årsverk pedagog, ref. tabellen over driftsendringar over. Dette for å styrkje tidleg 
innsats i 1.-4. klasse, gjeldande for skuleåret 2016/17. 

14. Kommunestyret ber rådmannen om å gjennomføre ein behovskartlegging av bygging av 
ny kommunal barnehage på Lindås. Dette vert gjort etter kapittel 3.2.1 i «Retningsliner for 
styring av investeringsprosjekt i Lindås kommune». Behovskartlegginga vert lagt fram i 
samband med økonomiplanprosessen våren 2016.  



15. Kulturplanen 2011-2023 har som mål å bla «planleggja og realisere eit kulturhus sentralt 
plassert i Knarvik, i nær dialog med lag og organisasjonar». Eit slikt prosjekt bør vere eit 
fellesprosjekt for regionen å samarbeide om. Kommunestyret ber rådmannen om å 
gjennomføre ein behovskartlegging av bygging av eit regionalt kulturhus. Dette vert gjort 
etter kapittel 3.2.1 i «Retningsliner for styring av investeringsprosjekt i Lindås kommune». 
Behovskartlegginga vert lagt fram i samband med økonomiplanprosessen våren 2016. 

Eit mogeleg symjeanlegg vert sett på i samband med rullering av kommunedelplan for  idrett, 
friluftsliv og nærmiljø. 

16. Overføring  til næringsfond kr.200.000 vert ikkje gjennomført. ( pga næringsfondet beli 
styrka med 5 mill. i tertialrapport 26.11.15 ) 

 

Framlegget vart vedteke med 8 røyster (L.Sleire-Krf, A.Byrknes-Krf, O.L.Mjøs-Krf, 
N.Bognøy-Ap, S.Mongstad-Ap, A.Valle-Sp, J.Vassdal-Sp, S.Toft-V) 
 

Rådmannen sitt framlegg fekk ingen røyster og fall. 

 

 

FO - vedtak: 
Med utgangspunkt i rådmannens framlegg til budsjett og økonomiplan 2016 – 2019 gjer Krf, 
Ap , Sp og V framlegg om følgjande endringar: 

 
 

Det er i budsjettforliket lagt opp til styrking av tidleg innsats 1 – 4. klasse. Dette vil utgjere om 
lag 1 mill. kr for Lindås kommune. Rammeoverføringa vert redusert tilsvarande, og det vert 
løyvd 300 000 kr i skuleåret 2016/2017 slik at som auka ramme inkludert øyremerking utgjer 
5 årsverk. Sjå vedtakspunkt. 

Dette gjev oppdatert skjema 1B slik: 

 

 
 

Skjema 1A vert som følgjer av dette: 

 



 
 

Investeringsbudsjettet vert som rådmannen sitt. 

 

Vedtakspunkt som kjem i tillegg til rådmannen sine: 

12.Tilskuddssatser til private barnehagar vert for 2016 som følgjer: små born 177 680 kr. og 
store born 84 384 kr. 

13. Tidleg innsats 1- 4. klasse: Det vert løyvd netto auke 300 000 kr slik at endring i 
øyremerka midlar som følgje av budsjettforliket i Stortinget og auka ramme oppvekst utgjer til 
saman 5 årsverk pedagog, ref. tabellen over driftsendringar over. Dette for å styrkje tidleg 
innsats i 1.-4. klasse, gjeldande for skuleåret 2016/17. 

14. Kommunestyret ber rådmannen om å gjennomføre ein behovskartlegging av bygging av 
ny kommunal barnehage på Lindås. Dette vert gjort etter kapittel 3.2.1 i «Retningsliner for 
styring av investeringsprosjekt i Lindås kommune». Behovskartlegginga vert lagt fram i 
samband med økonomiplanprosessen våren 2016.  

15. Kulturplanen 2011-2023 har som mål å bla «planleggja og realisere eit kulturhus sentralt 
plassert i Knarvik, i nær dialog med lag og organisasjonar». Eit slikt prosjekt bør vere eit 
fellesprosjekt for regionen å samarbeide om. Kommunestyret ber rådmannen om å 
gjennomføre ein behovskartlegging av bygging av eit regionalt kulturhus. Dette vert gjort 
etter kapittel 3.2.1 i «Retningsliner for styring av investeringsprosjekt i Lindås kommune». 
Behovskartlegginga vert lagt fram i samband med økonomiplanprosessen våren 2016. 

Eit mogeleg symjeanlegg vert sett på i samband med rullering av kommunedelplan for  idrett, 
friluftsliv og nærmiljø. 

16. Overføring  til næringsfond kr.200.000 vert ikkje gjennomført. ( pga næringsfondet beli 



styrka med 5 mill. i tertialrapport 26.11.15 ) 

 

 

Kommunestyret - 135/15 
 

KO - behandling: 
Det var loddtrekkning av rekkefølgje på innleiinga til økonomiplan frå dei ulike partia.  
Rekkefølgja vart slik: MDG, V, FRP, AP, SP, SV, KRF, H 
Framlegg frå B.Vatnøy-Frp: 
BUDSJETT 2016 - 2019 LINDÅS FRP 
Budsjettet til Lindås FrP baserer seg på rådmann sitt budsjett, med følgjande endringar som 
vi ønskjer å gjennomføre. Lindås kommune har mange gode tenester, og spenneande og 
viktige investeringar.  
Lindås FrP viser i dette budsjettet til vedtatt planer innanfor skule og helse som vi ønskjer å 
gjennomføre. Innanfor skule er det spesielt med tanke på rådmannen sitt forslag til å vente 
med bygging av Eikanger til slutten av perioden vi ønsker å framskynde. Lindås FrP holder 
på sine tidligere planer om å bygge ein ny Eikanger skule for krinsane Kløve og Eikanger 
med mål om ferdigstilling i 2019.   
Lindås FrP gjekk på val for å gjennomføre ein god helse og skulepolitikk i heile kommunen, 
utan å påføre innbyggarane våre nye skatter og avgifter.  
Det er viktig at Lindås kommune er ein JA kommune, det betyr at det skal være lett søke og 
lett å bygge i kommunen vår. Dette er viktig slik at vi får fleire skatte inntekter til kommunen i 
form av nye innbyggarar, samt at næringslivet vårt trenger arbeid og gode rammevilkår. 
Fremskrittspartiet har tidligere vist til hvordan man kan få dei gode tjenestene man har i dag 
for en billegare penge gjennom konkurranseutsetting, der vi baserer våre tall på NHO 
Service sin rapport om Lindås kommune for 2013. Dette vil vi i år ikkje ligge inn, da vi støtter 
oppunder rådmannen sin plan frem til 2019. Men dersom rådmannen ikkje kommer i mål 
med dette, så vil konkurranseutsetting fremdeles ligge som et verktøy. 
Lindås FrP ønsker gradvis å redusere eiendomsskatten fra 2018 ned til 6 promille.  
 
Endringar på Investeringar 
Lindås FrP ønsker i tillegg til endringane som føljer her, bygge hall og basseng i tilknytning til 
Alversund Skule, vi ønsker at Knarvik Barneskule får ein gymsal med fullskala håndballbane. 
Men desse tinga vil bli drøfta seinare i prosjektet, og når idrettsplanen er klar. Vi ønsker også 
å videreutvikle Knarvik Stadion med ei ny 11 bane i kunstgress, tilknytt nye Knarvik 
Barneskule. 

1. Ny Eikanger skule – Starte planlegging i 2017 –bevilling 5. millioner, 
ferdigstilling i 2019 

 
1. Auke i veimidler – veier som trenger fast dekke holde på 18 millioner i året 

på rammen vei. Dette vil resultata i ca 15 km meir med asflat i perioden. 
 

DRIFT 
FrP støtter opp under prosjektet Lindås 2019, her skal kommunen omstilles og gjennomføre 
nye rutiner for drift med LEAN metodikk, og med nye prosjektstyringsverktøy for 
gjennomføring. 

A. Økt støtte til ungdomsrådet i tråd med FrP sitt forslag om ungdomsmillionen 
årlig bevilgning på kr 250.000,- i året over 4 år. 

B. Lindås FrP ønsker gradvis å redusere eiendomsskatten fra 2018 ned til 6 
promille.  

Bestillingar til Rådmannen 
1. Barnehager tema. Hvordan vil rådmannen sikre det fleksibel barnehage 

opptaket. 
Barnehage dekning i kommunen, Finnes det alternativer til kommunal bygging ? 



Slik at vi kan veie disse opp mot hverandre. 
1. Lærlinger i kommunen er det behov for å evaluerer lærligeplanen ? 

 
1. Vil man vurdere dei nye rutinene for vedlikehold av offentlige bygg, også 

når det gjelder kyrkjene våre påsamme linje som kommunalt. 
 
1. Bestillings sak:  - Forskutering av fv 402 og fv 404, vi har/får tilbake ein del 

tidligere forskuteringsprosjekter. Vi ønsker at dette blir brukt mellom anna 
til å fåavtaler om forskutteringpåfv402 og fv404, inklusiv Kvamsbrekka og 
samt forpliktelseneved bygging av nye Seim Skule. Dette inkludere også 
sikring av Kleivane påSeim. 

 
1. Status for Ungdomsrådet, vi ønsker at ungdommen skal være aktive og ha 

midler til å jobbe godt dei neste åra. Spesielt frem mot ein ny og større 
kommune. FrP ønsker å styrke dette arbeidet, og ber rådmannen komme 
tilbake med sak om egen ungdomsplan 2019, som sier noe om aktiviteter 
med nabokommuner, og midler til å satse videre pådei gode aktivitetane 
dei driv med i dag. 

 
1. 50 nye leiligheter med heildøgns omsorg, starte prosjekt om vurdering av 

plasseringer, gjerne delt på fleire lokasjoner. Type Ostertun i fleire bygder. 
Løyve 1million til planlegging, samt søke tilskot til bygging fråstaten. 

 
1. Ny 11 er bane Knarvik Stadion, opp mot Knarvik Barneskule. Som del av 

uteområdet til Knarvik barneskule og som viktig kapasitetsauke for frivillig 
aktivitet påettmiddag. 10 millioner. 

 
1. Fleirbrukshall Alversund skal byggast innanfor ei ramme på 60 millioner, 

det må lages ei sak med framdrift, finansieringsløsning, gjennomføring 
alternativ m.m 

Framlegget fekk 5 røyster (alle FRP) og fall 
Framlegg frå M.E.Sandvik-H: 

Lindås Høgre sitt framlegg til Økonomiplan for Lindås Kommune 2016-2019 
Lindås Høgre har teke utgangspunkt i Rådmannen sitt budsjett både når det gjeld drift og 
investeringar i økonomiplanen for 2016-2019.  

Lindås Høgre ynskjer å skape eit økonomisk handlingsrom til å investere i strategisk 
prioriterte prosjekt som Knarvik Barneskule, Alversund Barneskule m/fleirbrukshall, Eikanger 
skule og Symjehall/Terapibasseng i Knarvik. Deler av næringslivet opplever nedgangstider 
og eit prioritert område for Lindås Høgre er derfor reduksjon i eigedomsskatten.  I tillegg til 
næringsutvikling er det viktig å prioritere bu- og samfunnsutvikling.  

For å nå desse måla så må driftskostnadane reduserast, me må også vidareføra dei 
strukturelle og organisatoriske prosessane som er starta, jfr Lindås 2019. I tillegg vil Lindås 
Høgre vurdere å konkurranseutsette deler av drifta som til dømes reinhald, sentralkjøkken, 
vedlikehald på veg og bygningsmasse, jfr tidlegare forslag i Lindås 2019.  

Lindås Høgre er samd med Rådmannen i å prioritere strategiske utviklingsområder som 
utbygging av grunnleggjande infrastruktur, som mobil, breiband, vatn, vegar og ikkje minst 
nye næringsareal. Me ynskjer også byutvikling i Knarvik og tilrettelegging av næringsutvikling 
i heile kommunen. Å satse på ei effektiv drift og verdibevarande vedlikehald er også viktig. 
Vidareutvikling av omsorgsteknologi og kvardagsrehabilitering, folkehelse, førebygging og 
trafikksikring vert også prioritert i tillegg til kommunesamanslåing og helsehuset i Knarvik.  

Lindås Høgre er samd i Rådmannen sine innsparingstiltak for tenesteområda i 



økonomiplanen for 2016-2019, som også er ein føresetnad for å skape handlingsrom for den 
ønska utviklinga av kommunen vår.  Me er i tillegg samde i satsingsområda som ny 
innkjøpsfunksjon (tenesteområda administrativ styring og støttefunksjonar), ny 
barnevernsstilling (tenesteområde oppvekst), to stillingar (halvårseffekt) innan førebyggjande 
(tenesteområde oppvekst), prosjekt omsorgsteknologi og kvardagsrehabilitering 
(tenesteområdet pleie og omsorg), dagsenter demente, verdibevarande vedlikehald veg og 
eigedom (tenesteområdet samfunnsutvikling og kommunalteknikk) og ny stilling  på 
planavdelinga (tenesteområdet samfunnsutvikling og kommunalteknikk). Vidare næringssjef i 
100% stilling (tenesteområdet samfunnsutvikling og kommunalteknikk) og driftsutgifter til nytt 
naudnett (tenesteområde samfunnsutvikling og kommunalteknikk).  

Lindås Høgre vil med utgangspunkt i Rådmannen sin økonomiplan i tillegg gjere 
følgjande endringar for driftsutgifter 2016:  

Drift, tenesteområda:  
Forslag 1. Politisk styring (tenesteområdet 1), reduksjon med 130.000. Reduksjon av 
varaordførar med 10% og mobilutgifter til folkevalde. ( 106.263 red varaord og 23.737 i 
mobilutgifter til folkevalde).  

Forslag 2. Administrativ styring og støttefunksjonar (tenesteområdet 2), reduksjon  med 
800.000 i ramma.  

Forslag 3. Pleie og omsorg (tenesteområdet 4), reduksjon med 4,8 millionar fordelt på 
stab pleie og omsorg, og sjukeheimtenester som eit resultat av innsparing mhp 
omsorgsteknologi.  

Forslag 4. Helse og sosial (tenesteområdet 5), reduksjon sosiale tenester med 500.000. 

Forslag 5. Samfunnsutvikling og kommunalteknikk, (tenesteområdet 6)  auke til 
Knarvikmila med 100.000.  

Forslag 6. Samfunnsutvikling og kommunalteknikk (tenesteområdet 6),auke med 7 
lærlingar, 350.00 

Forslag 7. Samfunnsutvikling og kommunalteknikk, tenesteområde 6.  
Frå 2017 konkurranseutsetting av reinhald, sentralkjøkken, vedlikehald på veg og 
bygningsmasse, samla reduksjon med 5 millionar, vidareførast i 2018 og 2019.  

Forslag 8.Auke 60.000 i prosjektmidlar til Frivillighetsentralen, frivillig arbeid knytta til PLOM 
og Skule 

Forslag 9.Reduksjon vedk innkjøpsavtalar med 2%, kr 2 millionar i 2017,2018,2019. 

Forslag 10. Auke 100.000, Bygdebok for Alversund Sokn, i tillegg søknad frå fondsmidlar og 
legat.  

Forslag 11.Frå 2016 vert eigedomskatten redusert med 0,5 promille, halvårseffekt 5,7 
millionar i 2016, og heilårseffekt i 2017/2018/2019 med 11,4 millionar. 

Forslag 12:Auke i skatteinngang frå 2017 med 6 millionar, vert vidareført i 2017/2018/2019. 

Forslag 13: Auke i renter/avdrag frå 2017  vedr. symjehall / terapibasseng, 244.000 i 2017, 
1.772.000 i 2018 og 3.608.000 i 2019. 

INVESTRINGAR FOR 2016:  
Rådmannen sitt framlegg med følgjande endringar:  

Forslag 14:  Investering av administrasjonsbygg med 3,6 millionar vert ikkje realisert. (post 1 
i investeringsbudsjett) 

Forslag 15:Idrett, anlegg og anleggsutstyr vert redusert med 600.000, (post 17 i 
investeringsbudsjett). 



Forslag 16:500.000 til oppstart/prosjektmidlar symjehall/terapibasseng. 

Forslag 17: 250.000 til oppstart/prosjektmidlar til Kolås Barnehage,  

Forslag 18:Motiview sykler 200.000. 

Forslag 19: 2 millionar til rehabilitering idrettsbana på Ostereidet.  

Forslag 20: 250.000 til musikkbinge. 

 
Lindås Høgre sitt framlegg til vedtak (som rådmann) i tillegg til forslag 1-20 ovanfor:  

1. Investeringsbudsjettet for 2016 er basert på forventa framdrift på tidlegare 
vedtekne prosjekt i tillegg til nokre mindre nye prosjekt og rammer. Ut frå 
framdriftsplanen tar Lindås kommune ikkje opp nye lån på generelle 
investeringar i 2016. Lindås kommune tek opp lån på 57 500 000 kr på 
sjølvkostområdet (vann og avløp). Lånet har 30 års nedbetalingstid.  

2. Økonomiplan for 2016-2019 og årsbudsjettet for 2016 vert vedteken. 
Årsbudsjettet for 2016 blir vedteke på sum netto driftsrammer for dei seks 
tenesteområda, jfr eigen tabell.  

3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt 
budsjettert innsparing i tenesteområda. 

4. I medhald av eigedomsskattelova, §§ 2 og 3 bokstav c), skal det for skatteåret  
2016 skrivast ut eigedomsskatt på verk og bruk. Eigedomsskattesatsen er på 
6,5 promille. Eigedomsskatten skal betalast i to terminar. Ved taksering og 
utskriving av eigedomsskatten bruker kommunen vedtekter for taksering av 
eigedomsskatt gjeldande for 01.01.2013.  

5. Formannskapet får fullmakt til å avgjere einskildsaker om skattefritak og 
nedsetting-/ettergjeving.  

6. Kompensasjonen for meirverdiavgift vedrørande Lindås kyrkjelege fellesråd sine 
investeringar, skal refunderst Lindås kommune.  

7. Det skal gjevast ei ramme på 950.000 til kontrollutvalget. 
8. Det skal overførast 200 000 kr frå generelt disposisjonsfond til næringsfond 
9. Det vert gjeven eit driftstilskot til Lindås Kyrkjelege Fellesråd på 10 700.  
10. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om 

kommunalt skatteøre.  
11. Godtgjersle til ordførar vert sett til kr 1 062 590 kr og varaordførar 318 777 kr for 

2016.  
 
Prioriteringane til Lindås Høgre kjem fram i følgjande tabell for endringar: 



 
 
Med desse prioriteringane vert skjema 1A, 1B og oversyn investeringar slik: 

 
 



 
 



 

 
 



 
 

Framlegget fekk 4 røyster (alle H) og fall 

Framlegg frå L.Sleire for Krf, Sp, V, Ap, Sv, Mdg: 
Med utgangspunkt i rådmannens framlegg til budsjett og økonomiplan 2016 – 2019 gjer Krf, 
Ap , Sp og V framlegg om følgjande endringar: 

 
 

Det er i budsjettforliket lagt opp til styrking av tidleg innsats 1 – 4. klasse. Dette vil utgjere om 
lag 1 mill. kr for Lindås kommune. Rammeoverføringa vert redusert tilsvarande, og det vert 
løyvd 300 000 kr i skuleåret 2016/2017 slik at som auka ramme inkludert øyremerking utgjer 
5 årsverk. Sjå vedtakspunkt. 

Dette gjev oppdatert skjema 1B slik: 



 
 

Skjema 1A vert som følgjer av dette: 

 
 

Investeringar: 



 
 

 
 

 



 

 
 

Vedtakspunkt som kjem i tillegg til rådmannen sine: 

12.Tilskuddssatser til private barnehagar vert for 2016 som følgjer: små born 177 680 kr. og 
store born 84 384 kr. 

13. Tidleg innsats 1- 4. klasse: Det vert løyvd netto auke 300 000 kr slik at endring i 
øyremerka midlar som følgje av budsjettforliket i Stortinget og auka ramme oppvekst utgjer til 
saman 5 årsverk pedagog, ref. tabellen over driftsendringar over. Dette for å styrkje tidleg 
innsats i 1.-4. klasse, gjeldande for skuleåret 2016/17. 

14. Kommunestyret ber rådmannen om å gjennomføre ein behovskartlegging av bygging av 
ny kommunal barnehage på Lindås. Dette vert gjort etter kapittel 3.2.1 i «Retningsliner for 
styring av investeringsprosjekt i Lindås kommune». Behovskartlegginga vert lagt fram i 
samband med økonomiplanprosessen våren 2016.  

15. Kulturplanen 2011-2023 har som mål å bla «planleggja og realisere eit kulturhus sentralt 
plassert i Knarvik, i nær dialog med lag og organisasjonar». Eit slikt prosjekt bør vere eit 
fellesprosjekt for regionen å samarbeide om. Kommunestyret ber rådmannen om å 
gjennomføre ein behovskartlegging av bygging av eit regionalt kulturhus. Dette vert gjort 
etter kapittel 3.2.1 i «Retningsliner for styring av investeringsprosjekt i Lindås kommune». 
Behovskartlegginga vert lagt fram i samband med økonomiplanprosessen våren 2016. 

Eit mogeleg symjeanlegg vert sett på i samband med rullering av kommunedelplan for  idrett, 
friluftsliv og nærmiljø. 

16. Overføring  til næringsfond kr.200.000 vert ikkje gjennomført. ( pga næringsfondet blei 
styrka med 5 mill. i tertialrapport 26.11.15 ) 

 

Framlegget vart vedteke med 22 røyster (Krf, Ap, Sp, V, Mdg og Sv) 



Fellesframlegg frå B.Vatnøy-Frp: 

Verbalpunkt 

Tidlegare forskotterte midlar til vegprosjekt skal etter kvart som dei vert tilbakebetalt nyttast til 
tilsvarande formål i Lindås kommune etter politisk behandling. Dette vert innarbeidd i 
økonomiplanarbeidet våren 2016. 

Kommunestyret bed rådmannen vurdere ei opptrappingav tal lærlingar. Det er eit delmål å 
legge til rette for eit samarbeid mellom næringsliv og kommunen for å dekke fleire 
fagområder. 

Kommunestyret ber om ei sak om korleis ein i større grad kan nytte frivillige som ressurs i 
pleie og omsorgssektoren. Saka vert lagt fram i samband med økonomiprosessen 2016. 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

 

KO - vedtak: 
1. Investeringsbudsjettet for 2016 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne  
prosjekt i tillegg til nokre mindre nye prosjekt og rammer. Ut frå framdriftsplanen tar Lindås 
kommune ikkje opp nye lån på generelle investeringar i 2016. Lindås kommune tek opp lån 
på 57 500 000 kr på sjølvkostområdet (vann og avløp). Lånet har 30 årsnedbetalingstid. 

2. Økonomiplan for 2016-2019 og årsbudsjett for 2016 blir vedteke. Årsbudsjettet for 2016 
blir vedteke på sum netto driftsrammer for dei seks tenesteområda, jf. eigen tabell. 

3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt budsjettert 
innsparing til tenesteområda.  

4. I medhald av eigedomsskattelova, §§ 2 og 3 bokstav c), skal det for skatteåret 2015 
skrivast ut eigedomsskatt på verk og bruk. Eigedomsskattesatsen er 7 promille (jf. esktl. 
§11). Eigedomsskatten skal betalast i to terminar. Ved taksering og utskriving av 
eigedomsskatt bruker kommunen vedtekter for taksering av eigedomsskatt gjeldande frå 
1.1.2013. 

5. Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak og nedsetting-
/ettergjeving. 

6. Kompensasjonen for meirverdiavgift vedrørande Lindås kyrkjelege fellesråd sine 
investeringar, skal refunderast til Lindås kommune. 

7. Det vert gjeve ei ramme på 950 000 kr til kontrollutvalet. 

8. Det skal overførast 200 000 kr frå generelt disposisjonsfond til næringsfond. 

9. Det vert gjeve eit driftstilskot til Lindås kyrkjelege fellesråd på 10 700 000 kr. 

10. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 



skatteøre. 

11. Godtgjersle til ordførar blir sett til kr 1 062 590 kr og til varaordførar kr 425 040 for 2016.  

12.Tilskuddssatser til private barnehagar vert for 2016 som følgjer: små born 177 680 kr. og 
store born 84 384 kr. 

13. Tidleg innsats 1- 4. klasse: Det vert løyvd netto auke 300 000 kr slik at endring i 
øyremerka midlar som følgje av budsjettforliket i Stortinget og auka ramme oppvekst utgjer til 
saman 5 årsverk pedagog, ref. tabellen over driftsendringar over. Dette for å styrkje tidleg 
innsats i 1.-4. klasse, gjeldande for skuleåret 2016/17. 

14. Kommunestyret ber rådmannen om å gjennomføre ein behovskartlegging av bygging av 
ny kommunal barnehage på Lindås. Dette vert gjort etter kapittel 3.2.1 i «Retningsliner for 
styring av investeringsprosjekt i Lindås kommune». Behovskartlegginga vert lagt fram i 
samband med økonomiplanprosessen våren 2016.  

15. Kulturplanen 2011-2023 har som mål å bla «planleggja og realisere eit kulturhus sentralt 
plassert i Knarvik, i nær dialog med lag og organisasjonar». Eit slikt prosjekt bør vere eit 
fellesprosjekt for regionen å samarbeide om. Kommunestyret ber rådmannen om å 
gjennomføre ein behovskartlegging av bygging av eit regionalt kulturhus. Dette vert gjort 
etter kapittel 3.2.1 i «Retningsliner for styring av investeringsprosjekt i Lindås kommune». 
Behovskartlegginga vert lagt fram i samband med økonomiplanprosessen våren 2016. 

Eit mogeleg symjeanlegg vert sett på i samband med rullering av kommunedelplan for  idrett, 
friluftsliv og nærmiljø. 

16. Overføring  til næringsfond kr.200.000 vert ikkje gjennomført. ( pga næringsfondet blei 
styrka med 5 mill. i tertialrapport 26.11.15 ) 

17.Tidlegare forskotterte midlar til vegprosjekt skal etter kvart som dei vert tilbakebetalt 
nyttast til tilsvarande formål i Lindås kommune etter politisk behandling. Dette vert innarbeidd 
i økonomiplanarbeidet våren 2016. 

18. Kommunestyret bed rådmannen vurdere ei opptrappingav tal lærlingar. Det er eit delmål 
å legge til rette for eit samarbeid mellom næringsliv og kommunen for å dekke fleire 
fagområder. 

19. Kommunestyret ber om ei sak om korleis ein i større grad kan nytte frivillige som ressurs i 
pleie og omsorgssektoren. Saka vert lagt fram i samband med økonomiprosessen 2016. 

Rådmannen sitt framlegg med følgjande endringar: 

 
 
Det er i budsjettforliket lagt opp til styrking av tidleg innsats 1 – 4. klasse. Dette vil utgjere om 
lag 1 mill. kr for Lindås kommune. Rammeoverføringa vert redusert tilsvarande, og det vert 
løyvd 300 000 kr i skuleåret 2016/2017 slik at som auka ramme inkludert øyremerking utgjer 
5 årsverk. Sjå vedtakspunkt. 



Dette gjev oppdatert skjema 1B slik: 

 
Skjema 1A vert som følgjer av dette: 

 
 
Investeringar: 



 
 

 
 

 
 



 
 
 

 

 

 
 
 
Saksopplysningar: 
Saka skal til uttale i Administrasjonsutvalet, Eldreråd, Råd for menneske med nedsett 
funksjonsevne,  
Saka skal til innstilling i Formannskapet 
Saka skal avgjerast i Kommunestyret 
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